
  

 

 

 

 

 

SPORDIKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

 

 

 

Jõhvis, 20. juulil 2022, nr 1-5.10/8 

 

Koosoleku algus kell 16.00 

                   lõpp kell 17.45 

 

Koosolekut juhatas spordikomisjoni esimees Timo Muttanen, protokollis volikogu kantselei juhataja-

jurist Piia Lipp. 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed ning (kutsustud) volikogu esimees Vallo Reimaa, vallavalitsusest 

vallavanem Maris Toomel, abivallavanemad Ingrid Spitz ja Arvo Aller ning haridus-, kultuuri ja 

spordinõunik Maria Laanemäe (registreerimisleht lisatud). 

 

Enne päevakorra juurde asumist kinkis vallavanem Maris Toomel Jõhvi Spordikoolile ja Jõhvi 

Spordile raamitud seinapildi vastvalminud Heino Lipu nimelisest staadionist. 

 

Päevakorras: 

1. Jõhvi valla spordiklubide rahastamise korra muutmise arutelu. 

2. Muud küsimused. 

 

Jõhvi valla spordiklubide rahastamise korra muutmise arutelu. 

 

Timo Muttanen: klubide poolt ei ole tehtud spordiklubide rahastamise korra muutmiseks  

ettepanekuid. 

Ingrid Spitz: ettepaneku jätta korrast välja pearaha süsteem tegi Spordiklubi BC Karjamaa, teised 

spordiklubid mingeid ettepanekuid ei teinud, seega olid sellega rahul ning spordiklubide rahastamine 

pearaha põhimõttel jäeti korda sisse. 

 

Komisjon arutas esitatud eelnõu kohta tehtud ettepanekuid alljärgnevalt. 

 

• § 1 lõige 1 – nõustuti vallavalitsuse õigusnõuniku ettepanekuga lõike sõnastuse osas. 

• Komisjoni liikmed leidsid, et korrast tuleb välja jätta § 1 lõige 3, kuna sport on süsteemne tegevus 

ning antud loetelu ei sisalda sporditegevusi. Maria Laanemäe antud selgituste kohaselt on korra 

mõistetes (§ 2) selgitatud, mis on korra mõistes sporditegevus ning täpsustust, mis sporditegevus 

ei ole, ei peaks korras olema. Seega otsustati korra §st 1 lõige 3 välja jätta. 

• § 1 lõikes 5 on valitsuse liige Sergei Andrejev teinud ettepaneku kehtestada toetuse saamisel 

vanusepiiranguks 6–19 aastased noored. Komisjoni liikmed ettepanekuga ei nõustunud ning 

vastavat muudatusettepanekut ei toetanud. 

• § 1 lõike 6 osas leidsid komisjoni liikmed, et sõnastus toetajana Jõhvi valla nimetamist 

spordiklubide tegevuses tuleb üle vaadata ning täpsustada kuidas see peaks toimuma, kuid 

kindlasti mitte tekstist välja jätta. 

• § 2 punkti 1 osas olid komisjoni liikmed ühel meelel, et spordiklubi, mis võib toetust taotleda, 

peab tegutsenud olema üks aasta, seni kehtiva kahe aasta asemel. Komisjoni liikmed arutasid 
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tegutsemisaasta arvestuse põhimõtteid. 

• § 2 punktis 2 nõustuti vallavalitsuse õigusnõuniku ettepanekuga punkti sõnastuse osas. Toimus 

arutelu kuidas motiveerida treenereid taotlema treeneri 6. kutsekvalifikatsiooni taset. 

• § 2 punkt 5, mille lisas vallavalitsuse õigusnõunik, osas leidis Toomas Nõmmiste, et vaadates 

edaspidist teksti, ei peaks kogu toetuse määramise otsustusprotsess jääma ühe ametniku kätte, 

vaid teotuste määramiseks peaks olema moodustatud vastav komisjon. 

Arvo Aller: tegelikult sisaldab kord kõiki näitajaid, mille põhjal on ametnikul võimalik raha jaotada. 

Ingrid Spitz: siinkohal tuleks üle vaadata, et kuidas otsustatakse ürituste rahastamine. 

 

Koosolekule saabus Allan Valk. 

 

Toimus arutelu ürituste rahastamise teemadel. 

Ainar Sepnik: kindlasti peaks toetuste eraldamiseks olema moodustatud komisjon, kuhu peaks 

kuuluma ka spordi valdkonnas pädevad isikud, kes oleks siis menetlejale toeks. 

Toimus arutelu taotluste menetlemise protsessi teemal. 

 

Koosolekult lahkus Maris Toomel. 

 

• § 3 – toetuste liikide osas toimus komisjoni liikmete vahel arutelu, kas neid on piisavalt või liiga 

palju ja peaks vähendama. Komisjoni liikmed leidsid, et esitatud toetuse liigid peaks jääma. 

Ainar Sepnik: punktis 3 peaks kajastama treeneri töötasu toetust nii, nagu riik selle toetuse liigi on 

sõnastanud – treeneri tööjõukulu toetus, ning seda tekstis läbivalt. Komisjoni liikmed nõustusid 

ettepanekuga.  

• § 5 lõikes 2 leidsid komisjoni liikmed, et tegevustoetuse eraldis ühe harrastaja kohta ei peaks 

olema kindel suurus, vaid piirmäär, st et otsustati pearaha summadele lisada ette sõna „kuni“. 

Komisjoni liikmed ei nõustunud valitsuse liikme Sergei Andrejevi ettepanekuga välja jätta neljanda 

kategooria treeneri tööjõukulu rahastamine. 

• Maria Laanemäe ettepanekul otsustasid komisjoni liikmed korrast välja jätta § 5 lõike 4, kuna 

väiksema koefitsiendiga rahastamist ei ole senini keegi taotlenud. 

• § 6 lõike 4 osas nõustusid komisjoni liikmed vallavalitsuse õigusnõuniku ettepanekuga sõnastuse 

korrigeerimise osas. 

• § 7 lõikes 2 nimetatud spordiürituste läbiviimise toetuse määraja osas leidsid komisjoni liikmed, 

et ka selle toetuse määramise peab otsustama moodustatud komisjon. 

• § 8 lõikes 1 tegi vallavalitsuse õigusnõunik ettepaneku jätta lõike viimane lause välja. Arutelu 

tulemusel otsustasid komisjoni liikmed, et sarnaselt kehtiva korraga jääb lõike tekst esitatud 

sõnastuses. 

• § 9 lõikes 1 nõustuti vallavalitsuse õigusnõuniku ettepanekuga jätta esimene punkt välja. 

Ainar Sepnik: lõikesse tuleb lisada nõue, et taotlust on õigustatud esitama spordiklubi, kes 

majandusaasta aruande on esitanud tähtaegselt. Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

• Allan Valk: § 9 lõike 2 kohaselt võib toetust spordiürituste läbiviimiseks taotleda vaid spordiklubi, 

siinkohal on tehtud erand, et seda saab taotleda ka väljaspool valda registreeritud spordiklubi, 

kuid miks ei võika anda võimalust spordiüritusi korraldada ja selleks toetust taotleda ka teistele 

isikutele? 

Komisjoni liikmed nõustusid, et spordiürituste korraldamise ja selleks toetuse taotlemise võimaluse 

võiks anda ka teistele isikule. Lepiti kokku, et komisjoni liige Allan Valk vaatab üle kogu § 9 

sõnastuse ning esitab ettepanekud uuele sõnastusele, mis annaks võimalusi spordiüritusi korraldada 

ja ka selleks toetust taotleda teistel isikutel, sh nõuded taotlejale, mis oleks asjakohased kõikide 

taotlejate suhtes. 

• § 10 lõike 3 arutelu juures tegi Ainar Sepnik ettepaneku lükata sportlike saavutuste toetuse 

taotlemise tähtaeg aasta lõppu. Arutelu tulemusel otsustasid komisjoni liikmed, et selle 

toetuseliigi taotluse esitamise tähtajaks sätestatakse hiljemalt järgmise aasta 10. jaanuar. 

 



  

• § 11 lõike 1 arutelu juures otsustasid komisjoni liikmed, et paragrahvi tuleb lisada eraldi lõige 

spordiklubide tegevustoetuse taotlemise kohta ning lõikes 1 tuleb täpsustada, et taotlusele tuleb 

lisada tööjõukulude eelarve. 

• § 11 lõike 3 arutelu juures selgitati millest võib koosneda spordiürituse korraldamise omaosalus 

ning komisjoni liikmed leidsid, et lõikesse tuleb täpsustavana lisada sõna „kaasfinantseeringu“. 

 

Arutelu ajal lahkusid koosolekult Helen Mast ja Arkadi Zakarljuka. 

 

Koosolekul osalejad arutasid vallas iga-aastaselt korraldatavate suurürituste rahastamist ning nende 

järjepidevuse tagamise võimalikkust, kui nt valla võim vahetub. 

Maria Laanemäe andis selgitusi, kuidas vastav järjepidevus on tagatud Rakveres. 

Vallo Reimaa: suurüritused ja nende kulud kavatsetakse lülitada eelarvestrateegiasse, et tagada nende 

korraldamiseks vajalik raha ka järgnevatel aastatel. 

Avo Sambla: samas peaks ka nende ürituste rahastamiseks esitama korra kohaselt taotluse, et kogu 

tegevus oleks läbipaistev.  

 

Arutelu ajal lahkus koosolekult Arvo Aller. 

 

• Komisjoni liikmed olid üksmeelel, et §i 12 tuleb lisada lõige ning järgnev tekst viia sellega 

kooskõlla, et menetleja edastab nõuetekohaselt ja tähtaegselt esitatud taotlused vallavalitsuse 

korraldusega sporditegevuse toetusete määramiseks moodustatud komisjonile, kelle pädevusse 

jääks ka taotluse rahuldamata jätmise ettepaneku tegemine (§ 14) vallavalitsusele. 

• Ingrid Spitz: § 13 lõike 6 punktides kolm kuni kuus tuleb välja jätta konkreetne summa ja 

protsendimäärad – need muudavad toetuse määramise väga jäigaks ning ka vallavalitsuse 

õigusnõuniku seisukohalt ei sobitu teksti (taotluste rahuldamise järjekord). 

Komisjoni liikmed nõustusid Ingrid Spitzi ettepanekuga. 

 

Avo Sambla: algselt oli kokku lepitud, et kui tekstist jäetakse välja lepingu sõlmimise kohustus, siis 

lisatakse korda vajalikud sätted mis reguleerivad kehtivas korras lepingu sõlmimise osa. Esitatud 

tekstis enam lepingu sõlmimise kohustust ei ole, kuid ei ole lisatud ka vastavaid sätteid. 

Maria Laanemäe: see teema tuleb läbi arutada finantsjuhiga ning seejärel saame vajalikud sätted 

sõnastada. 

Timo Muttanen: esitatud korda tuleb täna arutatud täiendused ja parandused sisse viia, mistõttu peab 

spordikomisjon enne volikogu augustikuu istungit veel kogunema, et need üle vaadata. 

 

 

 

 

 

Timo Muttanen  

Koosoleku juhataja 


